

Zeile	Bescheinigung EU / EWR				20
1	der ausländischen Steuerbehörde zur Einkommensteuererklärung				
2	<input type="checkbox"/> für Staatsangehörige von Mitgliedstaaten der Europäischen Union (EU) und Staaten des Europäischen Wirtschaftsraums (EWR)				
3	<input type="checkbox"/> für Angehörige des deutschen öffentlichen Dienstes, die im dienstlichen Auftrag außerhalb der EU / des EWR tätig sind (§ 1a Abs. 2 Einkommensteuergesetz)				
Besonderheiten für das Vereinigte Königreich: 1. Für jeden Ehegatten ist eine gesonderte Bescheinigung auszufüllen und abzugeben. 2. In den Zeilen 11 bis 15 sind die im Vereinigten Königreich der Besteuerung unterliegenden Einkünfte aus dem in diesem Kalenderjahr beginnenden Steuerjahr einzutragen.					
Angaben zur Person					
Steuerpflichtige Person (stpfl. Person),					
bei Ehegatten: Ehemann oder Person A; ①			Ehefrau / Person B ①		
bei Lebenspartnern: Person A ①					
4	Name		Name		
5	Vorname		Vorname		
6	Geburtsdatum	Staatsangehörigkeit	Geburtsdatum	Staatsangehörigkeit	
7	Ansässigkeitsstaat		Ansässigkeitsstaat		
8	Postleitzahl, Wohnort		Postleitzahl, Wohnort		
9	Straße, Hausnummer		Straße, Hausnummer		
10	Verheiratet / Lebenspartnerschaft begründet seit dem	Verwitwet seit dem	Geschieden / Lebenspartnerschaft aufgehoben seit dem	Dauernd getrennt lebend seit dem	
Einkünfte, die im Ansässigkeitsstaat der Besteuerung unterliegen					
stpfl. Person / Ehemann / Person A			Ehefrau / Person B		
		Betrag / Währung			Betrag / Währung
11	Bruttoarbeitslohn		Bruttoarbeitslohn		
12	Werbungskosten	-	Werbungskosten	-	
Andere Einkünfte z. B. aus Gewerbebetrieb, Kapitalvermögen, Vermietung u. Verpachtung, Renten			Andere Einkünfte z. B. aus Gewerbebetrieb, Kapitalvermögen, Vermietung u. Verpachtung, Renten		
13	Art der Einkünfte		Art der Einkünfte		
14					
15					
Unterschrift					
Datenschutzhinweis: Informationen über die Verarbeitung personenbezogener Daten in der Steuerverwaltung und über Ihre Rechte nach der Datenschutz-Grundverordnung sowie über Ihre Ansprechpartner in Datenschutzfragen entnehmen Sie bitte dem allgemeinen Informationsschreiben der Finanzverwaltung. Dieses Informationsschreiben finden Sie unter www.finanzamt.de (unter der Rubrik „Datenschutz“) oder erhalten Sie bei Ihrem Finanzamt.					
16	Datum		Datum		
Unterschrift stpfl. Person / Ehemann / Person A			Unterschrift Ehefrau / Person B		
① Bei gleichgeschlechtlichen Ehegatten und bei Lebenspartnern (nach dem Lebenspartnerschaftsgesetz vom 16. Februar 2001, BGBl. 2001 Teil I S. 266) hat sich als Person A die Person einzutragen, die nach alphabetischer Reihenfolge des Nachnamens an erster Stelle steht; bei Namensgleichheit nach alphabetischer Reihenfolge des Vornamens; bei Gleichheit des Vornamens nach dem Alter der Personen (ältere Person).					
Bestätigung der ausländischen Steuerbehörde					
17	Name und Anschrift der ausländischen Steuerbehörde				
18					
19	Es wird hiermit bestätigt, 1. dass die genannte(n) steuerpflichtige(n) Person(en) 20_____ ihren Wohnsitz in unserem Staat hatte(n); 2. dass nichts bekannt ist, was zu den vorstehenden Angaben über die persönlichen Verhältnisse und über die Einkommensverhältnisse in Widerspruch steht.				
20					

Zeile 31	Bei Alleinstehenden: Die Voraussetzungen des § 1 Abs. 1 EStG sind erfüllt. <input type="checkbox"/> Ja (Einkunftsgrenzen [Zeilen 33 ff.] sind nicht zu prüfen.) <input type="checkbox"/> Nein (weiter Zeile 33)
32	Bei Ehegatten / Lebenspartnern: Die Voraussetzungen des § 1 Abs. 1 EStG sind bei mindestens einem Ehegatten / Lebenspartner erfüllt. <input type="checkbox"/> Ja (Einkunftsgrenzen [Zeilen 33 ff.] sind nicht zu prüfen.) <input type="checkbox"/> Nein (weiter Zeile 33)

Berechnung der 90 %-Grenze

	stpfl. Person / Ehemann / Person A EUR	Ehefrau / Person B EUR
Einkünfte i. S. d. § 49 EStG, die in voller Höhe der deutschen Besteuerung unterliegen		
Einkünfte aus		
33 Land- und Forstwirtschaft		
34 Gewerbebetrieb		
35 selbständiger Arbeit		
36 nichtselbständiger Arbeit		
37 Kapitalvermögen		
38 Vermietung und Verpachtung		
39 Sonstige Einkünfte		
40 Summe		

41 Summe der Einkünfte aus Zeile 40		
---	--	--

42 Einkünfte, die im Ansässigkeitsstaat der Besteuerung unterliegen (siehe Zeilen 11 bis 15 – ggf. in Euro umgerechnet – ohne Beträge lt. Zeile 40)		
43 Summe der Zeilen 40 und 42		

44 Summe der Einkünfte aus Zeile 43		
---	--	--

45 $\frac{\text{Betrag aus Zeile 41}}{\text{Betrag aus Zeile 44}} \times 100 = \underline{\hspace{2cm}} \%$	Falls der Prozentsatz kleiner als 90 ist, ist der Antrag nach § 1 Abs. 3 EStG dennoch zulässig, wenn die Beträge aus Zeile 42 den Grundfreibetrag (bei Ehegatten / Lebenspartnern den doppelten Grundfreibetrag) nicht übersteigen (ggf. Kürzung nach Ländergruppen).
46 _____	

47	Bei Alleinstehenden: Die Voraussetzungen des § 1 Abs. 3 EStG sind erfüllt. <input type="checkbox"/> Ja <input type="checkbox"/> Nein
48	Bei Ehegatten / Lebenspartnern: Die Voraussetzungen des § 1 Abs. 3 EStG sind erfüllt. <input type="checkbox"/> Ja (Der Antrag ist für die Ehegatten / Lebenspartner zulässig.) <input type="checkbox"/> Nein (weiter Zeile 50)

Falls die Voraussetzungen des § 1 Abs. 3 EStG nicht vorliegen, ist zu prüfen, ob einer der Ehegatten / Lebenspartner allein die 90 %-Grenze erfüllt oder seine eigenen Einkünfte den Grundfreibetrag nicht übersteigen.

50 $\frac{\text{Betrag aus Zeile 40}}{\text{Betrag aus Zeile 43}} \times 100 = \underline{\hspace{2cm}} \%$	Falls der Prozentsatz kleiner als 90 ist, ist der Antrag nach § 1 Abs. 3 EStG dennoch zulässig, wenn die Beträge aus Zeile 42 den Grundfreibetrag nicht übersteigt (ggf. Kürzung nach Ländergruppen).
51 _____	

52	Die Voraussetzungen des § 1 Abs. 3 EStG sind für <input type="checkbox"/> stpfl. Person / Ehemann / Person A <input type="checkbox"/> Ehefrau / Person B erfüllt.
----	--

Line	EU / EEA Certificate				20
1	Certification by the foreign tax authority in relation to the income tax return				
2	<input type="checkbox"/> for nationals of Member States of the European Union and countries belonging to the European Economic Area				
3	<input type="checkbox"/> for members of the German civil service who work outside the EU / EEA on official duty (section 1a (2) of the Income Tax Act)				
Special features for the United Kingdom:					
1. A separate certificate must be filled out and submitted for each spouse.					
2. The income taxable in the United Kingdom from the fiscal year beginning in the respective calendar year should be entered in lines 11 to 15.					
Personal details					
		Taxpayer, husband or person A, ①		Wife / person B ①	
for married couples: for civil partners:		person A ①			
4	Family name		Family name		
5	Given name		Given name		
6	Date of birth	Nationality	Date of birth	Nationality	
7	Country of residence		Country of residence		
8	Postal code, place of residence		Postal code, place of residence		
9	Street, house number		Street, house number		
10	Married / in a civil partnership since	Widowed since	Divorced / civil partnership annulled since	Living permanently separated since	
Income taxable in the state of residence					
Taxpayer / husband / person A			Wife / person B		
	Amount / currency	Amount / currency		Amount / currency	Amount / currency
11	Gross wages		Gross wages		
12	Income-related expenses		Income-related expenses		
13	Other income e.g. from trade, investment, rental and leasing, pensions		Other income e.g. from trade, investment, rental and leasing, pensions		
14	Type of income		Type of income		
15					
Signature					
Data protection notice: Please refer to the revenue administration's general data protection flyer for more information about how the tax administration processes personal data, information about your rights pursuant to the General Data Protection Regulation, and who to contact if you have questions relating to data protection issues. This information flyer is available at www.finanzamt.de (under "Privacy") or from your local tax office.					
16	Date		Date		
Signature of taxpayer / husband / civil partner A			Signature of wife / civil partner B		
① In the case of same-sex married couples and civil partners pursuant to the Act on Registered Life Partnerships of 16 February 2001 (Federal Law Gazette 2001, part 1, p. 266), the person to be entered as person A is the person whose family name comes first alphabetically; if the family names are the same, then it is the person whose given name comes first alphabetically; if the given names are the same, then the older of the two persons is entered as person A.					
Confirmation of the foreign tax authority					
17	Name and address of the foreign tax authority				
18					
19	It is hereby confirmed				
	1. that the above-mentioned taxpayer(s) had his / her / their residence in our country in . . . 20____;				
	2. that nothing is known here which contradicts the information furnished above concerning personal circumstances and income.				
20	Place	Date	Official stamp and signature		

Line	EU / EEA Certificate		20
1	Certification by the foreign tax authority in relation to the income tax return		
2	<input type="checkbox"/> for nationals of Member States of the European Union and countries belonging to the European Economic Area		
3	<input type="checkbox"/> for members of the German civil service who work outside the EU / EEA on official duty (section 1a (2) of the Income Tax Act)		
Special features for the United Kingdom:			
1. A separate certificate must be filled out and submitted for each spouse.			
2. The income taxable in the United Kingdom from the fiscal year beginning in the respective calendar year should be entered in lines 11 to 15.			
Personal details			
for married couples: for civil partners:		Taxpayer, husband or person A, ① person A ①	Wife / person B ①
4	Family name		Family name
5	Given name		Given name
6	Date of birth	Nationality	Date of birth Nationality
7	Country of residence		Country of residence
8	Postal code, place of residence		Postal code, place of residence
9	Street, house number		Street, house number
10	Married / in a civil partnership since	Widowed since	Divorced / civil partnership annulled since Living permanently separated since
Income taxable in the state of residence			
Taxpayer / husband / person A		Wife / person B	
	Amount / currency	Amount / currency	Amount / currency
11	Gross wages		Gross wages
12	Income-related expenses		Income-related expenses
13	Other income e.g. from trade, investment, rental and leasing, pensions		Other income e.g. from trade, investment, rental and leasing, pensions
14	Type of income		Type of income
15			
Signature			
Data protection notice: Please refer to the revenue administration's general data protection flyer for more information about how the tax administration processes personal data, information about your rights pursuant to the General Data Protection Regulation, and who to contact if you have questions relating to data protection issues. This information flyer is available at www.finanzamt.de (under "Privacy") or from your local tax office.			
16	Date		Date
	Signature of taxpayer / husband / civil partner A		Signature of wife / civil partner B
① In the case of same-sex married couples and civil partners pursuant to the Act on Registered Life Partnerships of 16 February 2001 (Federal Law Gazette 2001, part 1, p. 266), the person to be entered as person A is the person whose family name comes first alphabetically; if the family names are the same, then it is the person whose given name comes first alphabetically; if the given names are the same, then the older of the two persons is entered as person A.			
Confirmation of the foreign tax authority			
17	Name and address of the foreign tax authority		
18			
19	It is hereby confirmed		
	1. that the above-mentioned taxpayer(s) had his / her / their residence in our country in . . . 20____;		
	2. that nothing is known here which contradicts the information furnished above concerning personal circumstances and income.		
20	Place	Date	Official stamp and signature